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XXIV  Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego V kadencji  
 

Protokół  z  dniu 10 września 2018 r. 
 

Nr XXIV/18 
 
XXIV Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego miała miejsce w siedzibie Starostwa 

Powiatowego we Wrocławiu, przy ul. Kościuszki 131, w sali 118. Zgodnie z listą obecności 
(zał. nr 1 do niniejszego protokołu) wzięło w niej udział 25 Radnych, co stanowi pełen 
ustawowy skład Rady Powiatu Wrocławskiego. Z powodu spóźnienia p. Radna L. Reps 
uczestniczyła w Sesji od punktu 4. porządku obrad. Przed zakończeniem Sesji w trakcie 
obrad, salę opuścili: p. Radny M. Konopka (po punkcie 7.) i p. Radny M. Szczurowski (w 
trakcie procedowania punktu  17.) 

 
Punkt 1. Otwarcie Sesji. 
 
O godz. 10.05 Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego p. Ryszard Jaroń, stwierdzając 
prawomocność obrad, otworzył Sesję. Powitał Radnych, Zarząd Powiatu Wrocławskiego, 
Panią Skarbnik oraz wszystkich przybyłych Gości w szczególności Pana Krzysztofa 
Niementowskiego, który gościł na Sesji w związku z przejściem na emeryturę. Pan 
Przewodniczący wraz z Panem Starostą złożył podziękowania Panu K. Niementowskiemu za 
wieloletnią pracę na rzecz mieszkańców Powiatu Wrocławskiego na stanowisku Powiatowego 
Lekarza Weterynarii we Wrocławiu. Pan K. Niementowski został uhonorowany medalem 
„Zasłużony dla Powiatu Wrocławskiego”. 
W swoim wystąpieniu Pan K. Niementowski przypomniał, że w obecnym roku mija 20 lat 
jego współpracy z Powiatem. Zaznaczył, że czas ten wspomina niezwykle miło. Podziękował 
za wszelką pomoc, a w szczególności za organizację siedziby Powiatowego Inspektoratu 
Weterynarii. 
 
Punkt 2. Przyjęcie porządku XXIV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 
 

Rada Powiatu Wrocławskiego przyjęła jednogłośnie (24 głosami „za”) porządek XXIV Sesji 
w następującym kształcie: 
1. Otwarcie Sesji. 
2. Przyjęcie porządku XXIV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 
3. Przyjęcie protokołu XXIII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 
4. Informacje Przewodniczącego Rady oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego. 
5. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Wrocławskiego. 
6. Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2018. 
7. Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające finansowanie działań 

finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. 
8. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 
lub zarządzającym jest Powiat Wrocławski. 

9. Uchwała w sprawie udzielenia Województwu Dolnośląskiemu pomocy finansowej 
na realizację zadania pn. „Budowa sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu drogi 
wojewódzkiej nr 372 z drogą powiatową nr 1937D koło m. Święta Katarzyna”. 
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10. Uchwała w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Powiatu Wrocławskiego 
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2019. 

11. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego czteroletniego 
Technikum w Powiatowym Zespole Szkół Nr 1 w Krzyżowicach w pięcioletnie Technikum 
w Powiatowym Zespole Szkół Nr 1 w Krzyżowicach.  

12. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego czteroletniego 
Technikum w Powiatowym Zespole Szkół Nr 3 w Sobótce w pięcioletnie Technikum w 
Powiatowym Zespole Szkół Nr 3 w Sobótce. 

13. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum 
Ogólnokształcącego w Powiatowym Zespole Szkół Nr 3 w Sobótce w czteroletnie Liceum 
Ogólnokształcące w Powiatowym Zespole Szkół Nr 3 w Sobótce. 

14. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum 
Ogólnokształcącego Specjalnego w Zespole Szkół Specjalnych im. św. ks. Zygmunta 
Gorazdowskiego w Wierzbicach w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące Specjalne 
w Zespole Szkół Specjalnych im. św. ks. Zygmunta Gorazdowskiego w Wierzbicach. 

15. Uchwała w sprawie utworzenia Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy 
w Kątach Wrocławskich. 

16. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XXI/181/18 Rady Powiatu Wrocławskiego  
z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie określenia zadań i wysokości środków  
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych 
dla Powiatu Wrocławskiego na realizację zadań w ramach rehabilitacji zawodowej 
i społecznej w roku 2018. 

17. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XXIX/251/10 Rady Powiatu Wrocławskiego 
z dnia 21 października 2010 r. w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Wrocławskiego. 

18. Uchwała w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Powiatu 
Wrocławskiego. 

19. Interpelacje i zapytania Radnych. 
20. Wnioski i oświadczenia. 
21. Zamknięcie XXIV  Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego.  

 
Punkt 3. Przyjęcie protokołu XXIII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 
 

Protokół XXIII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego z dn. 16 lipca 2018 r. został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
Punkt 4. Informacje Przewodniczącego Rady oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego. 
 

Przewodniczący Rady PW Pan Ryszard Jaroń poinformował, że w związku z podjęciem 
przez Radę PW Uchwały Nr XXIII/202/18 z dnia 16 lipca 2018 r. w sprawie podziału 
powiatu na okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów i granic oraz liczby radnych wybieranych 
w okręgu wyborczym, Komisarz Wyborczy we Wrocławiu I wydał w dniu 20 lipca 2018 r. 
postanowienie, w którym stwierdza niewykonanie przez Radę PW w sposób zgodny 
z  prawem w wyznaczonym terminie podziału powiatu na okręgi wyborcze i dokonuje 
podziału Powiatu wrocławskiego na okręgi wyborcze, ustala ich granice i numery oraz liczbę 
radnych wybieranych w każdym okręgu, w sposób określony w załączniku do postanowienia. 
Postanowienie to wraz z załącznikiem zostało przesłane Radnym w dn. 30 lipca br.  
Postanowienie Komisarza Wyborczego we Wrocławiu I zostało podtrzymane przez organy 
odwoławcze, tj. Państwową Komisję Wyborczą (Uchwała z dn. 6.08.18 r.) oraz Naczelny Sąd 
Administracyjny (wyrok z dnia 14.08.18 r. ). 
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W związku z wniesieniem przez wyborców Gminy Siechnice do Komisarza Wyborczego 
we Wrocławiu I skargi na ustalenia Rady Powiatu Wrocławskiego zawarte w Uchwale Nr 
XXIII/202/18 z dn. 16 lipca 2018 r. dot. podziału powiatu na okręgi wyborcze, w dniu 27 
lipca 2018 r. wpłynęło do Rady PW postanowienie Komisarza Wyborczego, w który 
postanawia pozostawić skargę bez rozpoznania.  
W dniu 27 lipca br. wpłynął do Rady Powiatu Wrocławskiego wniosek Prokuratora 
Rejonowego w Strzelinie o zmianę Uchwały Rady Powiatu Wrocławskiego nr XIX/148/17 z 
dnia 14 listopada 2017 r. w sprawie wysokości opłat za usuwanie pojazdu z drogi i jego 
przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia 
od usunięcia pojazdu, jeżeli przed wydaniem dyspozycji usunięcia pojazdu lub w trakcie 
usuwania ustaną przyczyny jego usunięcia, „na poziomie rzeczywistych kosztów tych usług 
określonych w umowie z podmiotem je świadczącym”.  
Przewodniczący Rady skierował wniosek do Zarządu PW celem ponownego 
przeanalizowania stawek opłat i kosztów. W wyniku tej analizy, podjęto działania 
zmierzające do zmiany w/w Uchwały, o czym Przewodniczący poinformował Prokuratora 
pismem z dn. 27 sierpnia 2018 r. W przygotowaniu jest projekt nowej Uchwały Rady Powiatu 
Wrocławskiego.  
W okresie międzysesyjnym, w dn. 1 sierpnia 2018 r. wpłynął do Rady Powiatu 
Wrocławskiego wniosek Zarządcy Wspólnoty Mieszkaniowej „Sosnowa 2-8” w Bielanach 
Wrocławskich z prośbą o „wymianę ogrodzenia wzdłuż ul. Kłodzkiej, przy osiedlu przy ul. 
Sosnowej 2-24 w Bielanach Wrocławskich”. Stosownie do zapisów ustawy - Kodeks 
postępowania administracyjnego, a także Statutu Powiatu Wrocławskiego, w dn. 6 sierpnia 
2018 r. Przewodniczący Rady przekazał wniosek Zarządowi PW, celem rozpatrzenia zgodnie 
z właściwością.  
Stosownie do wymogów ustawy o finansach publicznych, w dniu 31 sierpnia br. Zarząd 
Powiatu Wrocławskiego przedłożył Radzie Powiatu informację o przebiegu wykonania 
budżetu za I półrocze 2018 roku oraz informację o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 
finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć, o których mowa w art. 226 ust. 3 
ustawy o finansach publicznych.  
Informacje te zostały przesłane Radnym drogą elektroniczną i zamieszczone w systemie 
eSESJA. Będą przedmiotem omówienia na następnej Sesji Rady po uzyskaniu opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu. 
W dniu 4 września br., stosownie do ustawy - Prawo ochrony środowiska, został przekazany 
Radnym drogą elektroniczną Raport z wykonania „Programu Ochrony Środowiska dla 
Powiatu Wrocławskiego na lata 2016 – 2019 z perspektywą do roku 2023”. Raport znajduje 
się na stronie eSESJA w zakładce „Informator” oraz dostępny jest do wglądu w Biurze Rady. 
Po zakończeniu dzisiejszej Sesji odbędzie się posiedzenie doraźnej Komisji Stypendialnej, 
celem zaopiniowania wniosków o przyznanie stypendium Rady PW za wybitne osiągnięcia 
w różnych sferach działalności edukacyjnej dla szczególnie uzdolnionych uczniów szkół dla 
młodzieży. Przewodniczący zaprosił członków Komisji Stypendialnej na posiedzenie do Sali 
219.  
Ponadto Przewodniczący przypomniał o obowiązku złożenia przez Radnych Powiatu 
oświadczeń majątkowych, zgodnie z art. 25c ust. 4 ustawy o samorządzie powiatowym, „na 2 
miesiące przed upływem kadencji”. Termin ten przypada w dn. 16 września br. W związku z 
tym, że jest to niedziela, oświadczenie należy złożyć w dniu 17 września 2018 r. 
(poniedziałek) wg stanu na 16 września. Dopuszcza się także złożenie oświadczenia w dn. 14 
września 2018 r. (piątek) wg stanu na dzień składania oświadczenia.  
Oświadczenie należy złożyć w dwóch egzemplarzach, bez załączonej kopii PIT. 
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Formularz oświadczenia został przesłany Radnym drogą elektroniczną w dn. 24 sierpnia 2018 
r. Po dzisiejszej Sesji, zostaną przekazane zaświadczenia o dochodach z tytułu pełnienia 
mandatu radnego.  
Przewodniczący poprosił Przewodniczących Komisji stałych o przygotowanie i przekazanie 
do Biura Rady do dnia 2 października 2018 r. sprawozdań podsumowujących prace Komisji 
za okres całej kadencji. Sprawozdania te zostaną przedstawione na ostatniej Sesji Rady, która 
odbędzie się w dniu 11 października 2018 r.  
W związku ze zbliżającym się końcem V kadencji, Przewodniczący poprosił o zwrot  
powierzonych tabletów, zgodnie z oświadczeniem o przekazaniu mienia. Zwrotu  
kompletnego sprzętu, tj. tabletu wraz z pokrowcem, ładowarki oraz opakowania należy 
dokonać do dnia 19 października 2018 r. w Biurze Rady. Przewodniczący poinformował 
Radnych, że zgodnie z umową Internet będzie działał do 9 października 2018 r.  
 
Następnie Starosta PW p. R. Potocki przedstawił informacje z działalności Zarządu 
Powiatu Wrocławskiego.  
Pan Starosta poinformował, że w okresie międzysesyjnym odbyło się 8 posiedzeń Zarządu 
Powiatu Wrocławskiego, na których podjęto 39 Uchwał.  
Informacje z prac Zarządu dotyczyły następujących obszarów:  
Zestawienie inwestycji i robót utrzymaniowych wykonywanych na drogach 
powiatowych:  
I. Zadanie inwestycyjne (RPO): 
Przebudowa drogi powiatowej nr 2000D na odcinku od zjazdu z autostrady A4 przez 
miejscowości Kilianów, Piławę, Milin do Mietkowa, która stanowi bezpośrednie połączenie z 
siecią TEN-T obszarów aktywności gospodarczej powiatu wrocławskiego i powiatu 
świdnickiego w podziale na dwa zadania (zadanie dofinansowane ze środków Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Dolnośląskiego) – obecnie trwa realizacja zadania. 
II. Zadania inwestycyjne i inne zadania realizowane i planowane do realizacji przez zarządcę 
dróg powiatowych w roku 2018 (w tym zadania realizowane w ramach Programu 
„Bezpieczna droga”): 

• budowa chodnika w m. Wawrzeńczyce (2075D) – zadanie współfinansowane przez 
Gminę Mietków,  

• budowa chodnika w m. Wilczków w ramach przebudowy drogi (1960D) – zadanie 
współfinansowane przez Gminę Żórawina w zakresie chodnika, 

• budowa chodnika w ramach przebudowy drogi w m. Kamionna (2002D) w systemie 
zaprojektuj i wybuduj – zadanie współfinansowane z Gminą Kąty Wrocławskie, 

• budowa chodnika w m. Dobrzykowice (1923D) - zadanie współfinansowane przez 
Gminę Czernica, chodzi o chodnik, który prowadzi do nowo wybudowanej szkoły w 
Dobrzykowicach, 

• opracowanie dokumentacji projektowej dla rozbudowy dróg powiatowych w 
Kiełczowie (ul. Wilczycka), Wilczycach (ul. Wrocławska) i Kiełczowie (ul. Rzeczna) 
– kończą się prace projektowe, przygotowywany jest wniosek o dofinansowanie 
realizacji zadania w terenie w ramach Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej 
Infrastruktury Drogowej na lata 2016-2019, 

• budowa chodnika w m. Dzikowa (2892D) – udzielono zamówienia z wolnej ręki, 
• wykonanie remontów cząstkowych masą mineralno-asfaltową na gorąco na drogach 

powiatowych – zadanie zakończone, 
• modernizacje dróg powiatowych (nakładki w 15 lokalizacjach),  
• poprawa odwodnienia pasa drogi powiatowej nr 1924D, tj. ul. Krzykowskiej w m. 

Dobrzykowice (gmina Czernica) oraz terenów przyległych – zadanie zakończone, 
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• wykonanie remontów cząstkowych grysami i emulsją asfaltową na terenie Obwodów 
Drogowych w Mirosławicach i w Sulimowie w podziale na 2 zadania – zadanie 
zakończone, 

• dokumentacje projektowe na realizację zadań inwestycyjnych na drogach 
powiatowych w miejscowościach: Dobrzykowice, Łozina, Godzieszowa, Tyniec Mały 
– Domasław, Karwiany – Komorowice, Radomierzyce,  

• dokumentacje projektowe: opracowanie dokumentacji projektowej budowy / 
rozbudowy / przebudowy dróg powiatowych w podziale na zadania: 

o Rozbudowa drogi powiatowej nr 2026D na odcinku drogi gruntowej od 
Zabrodzia do Nowej Wsi Wrocławskiej, gm. Kąty Wrocławskie – trwają 
procedury przetargowe, 

o Przebudowa drogi powiatowej nr 1535D na odcinku od ronda w Łanach do 
skrzyżowania z drogą 1923D w miejscowości Dobrzykowice, 

• wykonanie mechanicznej ścinki poboczy w ciągu dróg powiatowych Powiatu 
Wrocławskiego na terenie działania Obwodów Drogowych w Mirosławicach i w 
Sulimowie wraz z wywozem urobku, w podziale na 2 zadania – trwa realizacja w 
terenie, 

• przebudowa drogi powiatowej nr 2075D w zakresie budowy chodnika w miejscowości 
Garncarsko, gm. Sobótka ul. Nowowiejska na odcinku od ul. Fiołkowej do ul. 
Romana Zmorskiego – ogłoszono przetarg, 

• uzupełnianie tłuczniem poboczy dróg powiatowych Powiatu Wrocławskiego w 
rejonach działania Obwodu Drogowego w Mirosławicach i w Sulimowie w podziale 
na 2 zadania, 

• budowa wiaty stalowej obudowanej na terenie Obwodu Drogowego w Mirosławicach 
w systemie zaprojektuj i wybuduj – zadanie w trakcie realizacji, 

• budowa chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 1341D, miejscowość Szczodre, ul. 
Trzebnicka, gmina Długołęka,  

• przebudowa dróg powiatowych na terenie gminy Jordanów Śląski w podziale na 2 
zadania (miejscowości: Wilczkowice i Dankowice),  

• budowa wyniesionych przejść dla pieszych (9 sztuk) – w miejscowościach: Kąty 
Wrocławskie, Wilczyce, Żórawina, Święta Katarzyna, Sobótka, Kiełczów, Kamieniec 
Wrocławski, Chrząstawa Wielka, Biestrzyków – trwają procedury odbiorowe, 

• budowa progów wyspowych (3 lokalizacje) – w miejscowościach: Święta Katarzyna, 
Sadowice, Wojnowice – trwa realizacja w terenie, 

• remont poboczy drogi Radomierzyce – Biestrzyków w zakresie utwardzenia poboczy 
– wybrano Wykonawcę. 

Informacje w zakresie zadań realizowanych przez Wydział Funduszy Zewnętrznych i 
Rozwoju: 

1) Powiat Wrocławski złożył wnioski o dofinansowanie dla 18 projektów (w tym 15 w 
ramach RPO WD 2014-2020 oraz  3 w ramach krajowego Programu Operacyjnego 
„Wiedza, Edukacja, Rozwój”  ERASMUS+). 
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2) Powiat Wrocławski, po podpisaniu umów o dofinansowanie projektu, obecnie 
realizuje ze środków zewnętrznych 15 projektów na łączną kwotę ok. 39,9 mln zł., 
dofinansowanie – 32,6 mln zł. 

3) W okresie międzysesyjnym:   

a) do dofinansowania wybrany został 1 projekt dotyczący zagranicznych praktyk 
zawodowych dla uczniów Powiatowego Zespołu Szkół Nr 1 w Krzyżowicach o wartości 
ok. 424 tys. zł., 

b) w trakcie oceny znajdują się 3 projekty z zakresu opieki społecznej na łączną kwotę 3,3 
mln zł, w tym planowane dofinansowanie 3,1 mln zł. 

Sprawozdania z wydarzeń, spotkań i konferencji: 
W dn. 6 września rozpoczęła się kolejna, jesienna tura warsztatów ekologicznych w OSWiR 
w Borzygniewie, przeprowadzanych na podstawie porozumienia z Dolnośląskim Zespołem 
Parków Krajobrazowych, w których weźmie udział około 600 uczniów ze szkół z terenu 
Powiatu Wrocławskiego. 
Ponadto w okresie międzysesyjnym udzielono Patronatu Honorowego Starosty PW na 5 
wydarzeń, które Zarząd PW łącznie dofinansował na kwotę  500,00 zł.  
26 sierpnia 2018 r. odbyła się w Mietkowie I z cyklu akcja medyczna pn. „Biała Niedziela w 
Powiecie Wrocławskim”, w której oprócz Biura Promocji brali udział pracownicy PCPR. 
1 września 2018 r. odbyła się 2 edycja konkursu „Kulinarny Powiat Wrocławski”, 
promującego tradycje regionalne przekazywane z pokolenia na pokolenie. 
3 września 2018 r. odbyło się uroczyste otwarcie nowo wybudowanej Sali Rehabilitacyjnej 
wraz z zapleczem dydaktycznym oraz sanitarnym w Specjalnym Ośrodku Szkolno – 
Wychowawczym w Kątach Wrocławskich.  
Rozstrzygnięty został konkurs na „najpiękniejszy, tradycyjny Wieniec Dożynkowy Powiatu 
Wrocławskiego”. 
Ogłoszono konsultacje oraz przygotowano Projekt Programu Współpracy Powiatu 
Wrocławskiego z organizacjami pozarządowymi  
 
Decyzją Przewodniczącego Rady PW punkt 5 i punkt 6 (wraz z autopoprawkami) omówiono 
łącznie. 
 
Punkt 5. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyj ęcia wieloletniej prognozy 
finansowej Powiatu Wrocławskiego 
oraz 
Punkt 6. Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2018. 
 
Przewodniczący poinformował, że w dniu 6 września 2018 r., Zarząd PW przekazał do Biura 
Rady autopoprawki do projektów dwóch Uchwał Rady PW: 

• w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Wrocławskiego, 

• w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2018. 
Autopoprawki zostały dołączone do przekazanych materiałów sesyjnych. 
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O omówienie punktów wraz z autopoprawkami została poproszona Pani Małgorzata 
Dreiseitel – Cieślik Skarbnik Powiatu Wrocławskiego.  
Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej związana jest ze zmianami 
zarówno w strukturze wydatków, jak i w strukturze dochodów. Związana jest również 
z realizacją przez Powiat zadań wspólnie z gminami ze środków Unii Europejskiej. 
Wieloletnia prognoza finansowa zawiera wprowadzenie dotacji z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska w kwocie ok. 14 tys. zł. na sfinansowanie inwentaryzacji lasów 
należących do Skarbu Państwa. Oprócz tego wspomniana uchwała zmniejsza wartość całego 
projektu dotyczącego elektronicznych usług geodezyjnych. Kolejnym elementem 
przedstawionej uchwały jest wprowadzenie i z jednej strony zmniejszenie dochodów z tytułu 
wpływów z zadań realizowanych przy współfinansowaniu ze środków Unii Europejskiej, 
ponieważ jedno z najważniejszych zadań – droga TEN-T zakończona będzie pod koniec 
listopada. W związku z powyższym istnieje wysokie prawdopodobieństwo, iż środki z Unii 
Europejskiej nie trafia do Powiatu w roku bieżącym, tylko w roku następnym. Stąd 
w strukturze zmniejszenie o tę część wpływów w budżecie Powiatu na rok bieżący. 
Zmniejszenie, oprócz drogi dotyczy wpływów z platformy usług geodezyjnych i tzw. usług e-
Urzędu oraz wprowadzenia jako źródła finansowania kredytu pomostowego na 
prefinansowanie wyprzedzające. Nie jest to w pełni 100% do realizacji, natomiast jest to 
zabezpieczenie celem utrzymania płynności finansowej. W związku z tym w projektowanej 
uchwale przewiduje się zaciągnięcie kredytu w wysokości 15 mln 177 tys. zł. Oprócz tego 
w swojej strukturze zabezpiecza się kwotę 60 tys. zł. dotacji dla województwa dolnośląskiego 
na budowę sygnalizacji świetlnej.  
Ponadto jest autopoprawka, która dotyczy tylko zmiany w strukturze wydatków, jeśli chodzi 
o wieloletnią prognozę finansową, w  związku z zabezpieczeniem wzrostu wynagrodzeń dla 
nauczycieli zgodnie ze zmianami przepisów prawa. 
Jeśli chodzi o uchwałę w sprawie zmian budżetu, dotyczy ona wszystkich omówionych 
parametrów. Zmiany w budżecie znalazły swoje odzwierciedlenie w uchwale w sprawie 
zmian budżetu. Oprócz tego uchwała w sprawie zmian budżetu zabezpiecza również w 
strukturze wydatków to, co jest wykonywane corocznie w tym okresie, kwoty dotacji dla 
jednostek  niepublicznych, gdyż wynika to z bieżącej pracy, z bieżącej analizy i działalności 
tychże placówek. Autopoprawka zawiera również wspomniane wcześniej zmiany, czyli 
wzrost wynagrodzeń dla nauczycieli i potrzeb bieżących powiatowych jednostek 
oświatowych.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Pan Mariusz Konopka przedstawił pozytywną 
opinię Komisji co do punktu 5 oraz punktu 6 porządku Sesji wraz z autopoprawkami.  
Jednocześnie Pan Konopka przedstawił pozytywną opinię Komisji Budżetu i Mienia co do 
punktu 7 porządku posiedzenia. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie kolejno projekty uchwał wraz 
z autopoprawkami. 
Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Wrocławskiego wraz z autopoprawką została podjęta (24 głosami „za”, przy 1 głosie 
„wstrzymującym się”).  
 
Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2018 wraz 
z autopoprawką została podjęta (24 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”).  
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Punkt 7. Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające finansowanie 
działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. 
 
O omówienie punktu poproszona została Pani Małgorzata Dreiseitel – Cieślik Skarbnik 
Powiatu Wrocławskiego. 
Projektowana uchwała pozwala Zarządowi zaciągnąć kredyt długoterminowy. Źródłem spłaty 
kredytu w roku 2019 przewidywane i zapisane w uchwale są wpływy ze środków Unii 
Europejskiej w wysokości 85% na zadania, o których wspomniano w poprzedniej 
wypowiedzi Pani Skarbnik.  
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W głosowaniu nie wzięła udziału p. Radna L. Reps, która w trakcie referowania tego punktu 
wyszła z Sali obrad. 
Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające finansowanie działań 
finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej została podjęta 
jednogłośnie (24 głosami „za”). 
 
Po głosowaniu, obrady opuścił p. Radny M. Konopka. 
 
Punkt. 8. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, 
których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Wrocławski. 
 
O omówienie punktu poproszona została Pani Joanna Kryszczak Dyrektor Wydziału Dróg 
i Transportu. 
Dotychczasowy wykaz przystanków komunikacyjnych, których Powiat Wrocławski posiada 
651 został uaktualniony o kolejne 9 sztuk w 5 lokalizacjach: 3 przystanki na terenie Gminy 
Długołęka, 4 przystanki na terenie Gminy Kobierzyce oraz 2 przystanki na terenie Gminy 
Żórawina. Nazwy przystanków i ich numery zostały nadane zgodnie z obowiązującymi 
przepisami.  
 
Przewodniczący Komisji Transportu, Dróg i Komunikacji Pan Krzysztof Dworak przedstawił 
pozytywną opinię Komisji. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały.  
W trakcie procedowania tego punktu na salę obrad powróciła p. Radna L. Reps. 
W głosowaniu wzięło udział 24 Radnych. 
Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 
oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 
lub zarządzającym jest Powiat Wrocławski została podjęta jednogłośnie  (24 głosami „za”). 
 
Punkt 9. Uchwała w sprawie udzielenia Województwu Dolnośląskiemu pomocy 
finansowej na realizację zadania pn. „Budowa sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu 
drogi wojewódzkiej nr 372 z drogą powiatową nr 1937D koło m. Święta Katarzyna”. 
 
O omówienie punktu poproszona została ponownie Pani J. Kryszczak.  
Jest to projekt uchwały w zakresie udzielenia w formie dotacji celowej dla województwa 
dolnośląskiego 60 tys. zł. na zadanie budowy sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu drogi 
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wojewódzkiej nr 372 z drogą powiatową nr 1937D koło m. Święta Katarzyna i Zacharzyce. 
Dla tego zadania DSDiK wyłoniło już wykonawcę – firmę DUKTUS za cenę brutto 438 tys. 
zł. Inwestycja jest już realizowana, a termin zakończenia planowany jest na 30.11. 2018 r.  
 
Przewodniczący Komisji Transportu, Dróg i Komunikacji Pan Krzysztof Dworak przedstawił 
pozytywną opinię Komisji. 
 
Z uwagi na nieobecność Przewodniczącego Komisji Budżetu i Mienia Pana Mariusza 
Konopki, Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja przedstawiła pozytywną opinię 
projektu uchwały.  
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie udzielenia Województwu Dolnośląskiemu pomocy finansowej 
na realizację zadania pn. „Budowa sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu drogi 
wojewódzkiej nr 372 z drogą powiatową nr 1937D koło m. Święta Katarzyna” została podjęta 
jednogłośnie (24 głosami „za”). 
 
Punkt 10. Uchwała w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Powiatu 
Wrocławskiego z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2019. 
 
O omówienie punktu poproszona została Pani Agnieszka Kosztyło – Pałys - Dyrektor 
Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu. 
Z ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie wynika dla Rady PW 
obowiązek podjęcia corocznie uchwały w sprawie Programu Współpracy z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego. Stąd 
przedłożony Radnym projekt uchwały, którego treść spełnia wszystkie wymogi ustawowe. 
Określa on zarówno cele, jak i zadania, formy współpracy, zasady tej współpracy, jak również 
kwotę na rok 2019. W chwili obecnej planowane jest to przez poszczególne wydziały, które 
zgłaszały swoje planowane zadania i jest to kwota 1 mln 223 tys. 520 zł. Ostateczna kwota 
zostanie ustalona w uchwale budżetowej.  
 
Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Pani Lidia Reps przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji. 
Następnie Przewodniczący Komisji Promocji, Rozwoju i Współpracy Zagranicznej Pan 
Paweł Filipczak przedstawił opinię Komisji – również pozytywną. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Powiatu Wrocławskiego 
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2019 została podjęta jednogłośnie (24 głosami „za”). 
 
Decyzją Przewodniczącego Rady punkty od 11, 12, 13, 14 omówiono łącznie.  
 
Punkt 11. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 
czteroletniego Technikum w Powiatowym Zespole Szkół Nr 1 w Krzyżowicach 
w pięcioletnie Technikum w Powiatowym Zespole Szkół Nr 1 w Krzyżowicach.  
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Punkt 12. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 
czteroletniego Technikum w Powiatowym Zespole Szkół Nr 3 w Sobótce w pięcioletnie 
Technikum w Powiatowym Zespole Szkół Nr 3 w Sobótce. 
 
Punkt 13. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 
trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego w Powiatowym Zespole Szkół Nr 3 w Sobótce w 
czteroletnie Liceum Ogólnokształcące w Powiatowym Zespole Szkół Nr 3 w Sobótce. 
 
Punkt 14. Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 
trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego Specjalnego w Zespole Szkół Specjalnych im. 
św. ks. Zygmunta Gorazdowskiego w Wierzbicach w czteroletnie Liceum 
Ogólnokształcące Specjalne w Zespole Szkół Specjalnych im. św. ks. Zygmunta 
Gorazdowskiego w Wierzbicach. 
 
O łączne omówienie punktów poproszona została Pani Dyrektor A. Kosztyło – Pałys. Jak 
wyjaśniła, przedstawione uchwały są konsekwencją podjęcia w styczniu 2017r., a następnie 
po pozytywnym zaopiniowaniu przez Kuratora Oświaty w marcu, uchwały w sprawie 
dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych w Powiecie Wrocławskim do 
nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą Prawo oświatowe. Cztery uchwały, które 
znajdują się kolejno w porządku obrad zostały zawarte w tamtej uchwale, jako tendencja 
i kierunek, który przyjmuje Powiat Wrocławski przy wprowadzaniu reformy oświaty.  
Treścią tych uchwał przekształca się dotychczasowe czteroletnie technika w technika 
pięcioletnie, chodzi o Krzyżowice oraz o Sobótkę; licea trzyletnie w czteroletnie licea, chodzi 
tu o Sobótkę i o Zespół Szkół Specjalnych im. ks. Zygmunta Gorazdowskiego 
w Wierzbicach. 
 
Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Pani Lidia Reps przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji co do projektów uchwał z punktów 11 – 14 porządku posiedzenia.  
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady poddał kolejno pod głosowanie projekty uchwał. 
 
Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum 
w Powiatowym Zespole Szkół Nr 1 w Krzyżowicach w pięcioletnie Technikum w 
Powiatowym Zespole Szkół Nr 1 w Krzyżowicach została podjęta jednogłośnie (24 głosami 
„za”). 
 
Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum 
w Powiatowym Zespole Szkół Nr 3 w Sobótce w pięcioletnie Technikum w Powiatowym 
Zespole Szkół Nr 3 w Sobótce została podjęta jednogłośnie (24 głosami „za”). 
 
Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum 
Ogólnokształcącego w Powiatowym Zespole Szkół Nr 3 w Sobótce w czteroletnie Liceum 
Ogólnokształcące w Powiatowym Zespole Szkół Nr 3 w Sobótce została podjęta jednogłośnie 
(24 głosami „za”). 
 
Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum 
Ogólnokształcącego Specjalnego w Zespole Szkół Specjalnych im. św. ks. Zygmunta 
Gorazdowskiego w Wierzbicach w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące Specjalne 
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w Zespole Szkół Specjalnych im. św. ks. Zygmunta Gorazdowskiego w Wierzbicach została 
podjęta jednogłośnie (24 głosami „za”). 
 
Punkt 15. Uchwała w sprawie utworzenia Powiatowego Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Kątach Wrocławskich. 
 
O omówienie punktu poproszona została Pani Arleta Szmigielska - Dyrektor PCPR we 
Wrocławiu. 
W nawiązaniu do uchwały Rady PW z listopada 2017r. w sprawie utworzenia Powiatowego 
Centrum Usług Społecznych w Kątach Wrocławskich proponuje się rozszerzenie jego 
struktury poprzez utworzenie z dniem 1 grudnia 2018r. Powiatowego Środowiskowego Domu 
Samopomocy, jako odrębnej powiatowej jednostki organizacyjnej. Środowiskowy Dom 
Samopomocy jest dziennym ośrodkiem wsparcia dla 30 osób z niepełnosprawnością 
intelektualną i psychiczną, które nie mogą być objęte rehabilitacją zawodową. Powiatowy 
Środowiskowy Dom Samopomocy będzie obsługiwany przez Powiatowe Centrum Usług 
Społecznych w Kątach Wrocławskich. 
Pani A. Szmigielska złożyła Zarządowi PW podziękowania za jednomyślną decyzję 
o utworzeniu pierwszej powiatowej placówki o tak szczególnym charakterze, placówki 
bardzo wyczekiwanej przez społeczność lokalną, samorządy gminne oraz pracowników 
pomocy społecznej.  
 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Pani Maria Biegańska przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 
23 Radnych, ponieważ w trakcie realizacji tego punktu, salę obrad opuścił p. Radny A. 
Szawan.  
Uchwała w sprawie utworzenia Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy 
w Kątach Wrocławskich została podjęta (23 głosami „za”). 
 
Punkt 16. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XXI/181/18 Rady Powiatu Wrocławskiego  
z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie określenia zadań i wysokości środków  
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych 
dla Powiatu Wrocławskiego na realizację zadań w ramach rehabilitacji zawodowej 
i społecznej w roku 2018. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że w materiałach na dzisiejszą Sesję Radni otrzymali 
projekt Uchwały z dn. 8 sierpnia 2018 r. oraz autopoprawkę Zarządu PW do tego projektu 
z dn. 31 sierpnia 2018 r. wraz z załączoną Uchwałą uwzględniającą tę autopoprawkę. 

O omówienie uchwały wraz z autopoprawką poproszona została Pani Arleta Szmigielska 
Dyrektor PCPR we Wrocławiu. 
Proponowana zmiana uchwały z marca br. w sprawie podziału środków PFRON na ten rok 
podyktowana jest otrzymaniem dodatkowych środków w wysokości 18 tys. zł. 
na dofinansowanie kosztów pobytu uczestników w Warsztatach Terapii Zajęciowej w 
związku ze zmianą rozporządzenia w sprawie algorytmu przekazywania środków PFRON 
samorządom wojewódzkim i powiatowym oraz zwiększeniem środków o kwotę 10 tys. 272 
zł. na zadaniu dotyczącym dofinansowania zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty 
ortopedyczne i środki pomocnicze. Zwiększenie to następuje na skutek rezygnacji 
Powiatowego Urzędu Pracy ze środków przeznaczonych na szkolenia osób 
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niepełnosprawnych oraz pozostawania wolnych środków w wysokości 272 zł. w związku 
z końcowymi rozliczeniami przyznanych dofinansowań do turnusów rehabilitacyjnych. 
 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Pani Maria Biegańska przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji. 
Przewodniczący Rady poinformował o pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Mienia 
w sprawie projektu uchwały.  
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
Na salę obrad powrócił p. Radny A. Szawan. W głosowaniu wzięło udział 24 Radnych. 
 
Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XXI/181/18 Rady Powiatu Wrocławskiego  
z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie określenia zadań i wysokości środków  
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych dla Powiatu 
Wrocławskiego na realizację zadań w ramach rehabilitacji zawodowej i społecznej w roku 
2018 została podjęta  (24 głosami „za”). 
 
Punkt 17.  
Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XXIX/251/10 Rady Powiatu Wrocławskiego 
z dnia 21 października 2010 r. w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Wrocławskiego – 
Uchwała zdjęta z porządku obrad w trakcie procedowania. 
 
Uchwała w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Powiatu 
Wrocławskiego. 
Uchwała wprowadzona do porządku w trakcie procedowania punktu 17.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu dzisiejszym Zarząd PW przekazał 
autopoprawki do projektów Uchwał: zmieniającej Uchwałę Nr XXIX/251/10 Rady Powiatu 
Wrocławskiego z dnia 21 października 2010 r. w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu 
Wrocławskiego oraz w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami 
Powiatu Wrocławskiego. Zostały one dołączone do materiałów sesyjnych w systemie 
eSESJA. 
Następnie poprosił o omówienie projektu Uchwały p. B. Pierzchałę – Dyrektora Wydz. 
Organizacyjno – Prawnego Starostwa. 
 
Jak powiedziała Pani Dyrektor, art. 2 ustawy z dnia 11 stycznia 2018 r. o zmianie niektórych 
ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania 
i kontrolowania niektórych organów publicznych wprowadził szereg istotnych zmian do 
ustawy o samorządzie powiatowym. Istnieje konieczność dostosowania Statutu Powiatu 
Wrocławskiego do obowiązujących przepisów prawa. W tym kontekście zmianie uległy także 
kosmetyczne elementy w Statucie z 2010 r. związane z poszerzeniem katalogu jednostek 
organizacyjnych o jednostki, które powstały w Kątach Wrocławskich. Autopoprawka, o której 
wspomniał Pan Przewodniczący dotyczy jedynie zmiany zapisów związanych z paragrafem 
odnoszącym się do zapytań i interpelacji - na wniosek Biura Rady PW; uściśla elementy 
zapytania i interpelacji oraz dopisuje nową jednostkę, która została powołana w dniu 
dzisiejszym – Powiatowy Środowiskowy Dom Samopomocy w Kątach Wrocławskich. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że w dn. 16 sierpnia br. zwrócił się 
do Przewodniczących Klubów oraz Radnych niezrzeszonych o zaopiniowanie projektów 
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Uchwał: Uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXIX/251/10 Rady Powiatu Wrocławskiego 
z dnia 21 października 2010 r. w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Wrocławskiego 
oraz Uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Powiatu 
Wrocławskiego. 
Do dnia dzisiejszego zostały przekazane opinie Klubów PiS i PSL. Klub PiS  nie wnosi uwag 
do przedstawionych projektów uchwał. Opinia Klubu PSL jest pozytywna. Jednocześnie 
Przewodniczący poinformował, że Klub POROZUMIENIE OBYWATELSKIE 
na dzisiejszym posiedzeniu również zaopiniował w/w projekty Uchwał pozytywnie.  
 
Głos w sprawie zabrał p. Wiceprzewodniczący Rady A. Wąsik. 
Jak powiedział, Statut Powiatu Wrocławskiego jest pewnego rodzaju Konstytucją Powiatu 
i dobrze byłoby, aby dołożyć staranności do uchwalania  zmian Statutu. Zawsze powoływało 
się specjalną Komisję Statutową spośród Radnych po to, aby każdy mógł spokojnie wcześniej 
przeanalizować treść Statutu. Wiceprzewodniczący A. Wąsik zauważył dwie rzeczy: w dniu 
dzisiejszym Zarząd PW przyjmował autopoprawkę, gdyż nie skonsultował z Biurem Rady. 
Drugą rzeczą jest sprzeczność uchwały, gdzie jest napisane „co najmniej 300 mieszkańców”, 
a następna uchwała jest „co najmniej 3000 mieszkańców”.  
Wobec powyższego, zaproponował powołanie doraźnej Komisji Statutowej Rady PW,  
przekazanie do opracowania tej Komisji projektów Uchwał: zmieniającej uchwałę Nr 
XXIX/251/10 Rady Powiatu Wrocławskiego z dnia 21 października 2010 r. w sprawie 
uchwalenia Statutu Powiatu Wrocławskiego oraz w sprawie zasad i trybu przeprowadzania 
konsultacji z mieszkańcami Powiatu Wrocławskiego i podjęcie Uchwał na następnej Sesji. 
 
Głos zabrał p. Wicestarosta W. Szczykutowicz, który zauważył, że ten wniosek skutkuje 
zdjęciem z porządku dzisiejszej Sesji punktów: 17 i 18. 
 
Przewodniczący Rady zarządził 15 min. przerwy na uzgodnienia Klubów Radnych w tej 
sprawie. 
 
Po przerwie wznowiono obrady.  
Przewodniczący R. Jaroń poprosił kolejno Przewodniczących Klubów o przedstawienie 
stanowisk Klubów. 
 
Przewodniczący Klubu PSL p. Radny Hieronim Kuryś poinformował, że Klub podjął decyzję, 
aby znieść z porządku obrad punkt 17 i powołać Komisję Statutową. Jednocześnie Radny 
desygnował do Komisji Radnego Michała Trębacza. 
 
Przewodniczący Klubu PiS p. Radny Wiesław Zając poinformował, że Klub proponuje do 
składu Komisji Radnego Adama Orylskiego. Klub PiS także jest za powołaniem Komisji 
Statutowej. 
 
Przewodniczący Klubu Bezpartyjni dla Powiatu p. Radny Andrzej Szawan poinformował, że 
Klub jest za zniesieniem punktu 17 z porządku obrad. Na przedstawiciela Komisji Statutowej 
proponuje p. Radnego Janusza Gargałę. 
Przewodniczący Klubu Porozumienie Obywatelskie p. R. Jaroń poinformował, że Klub także 
jest za zniesieniem punktu, a do Komisji desygnuje p. Wicestarostę W. Szczykutowicza.  
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Następnie Przewodniczący Rady wniósł o zmianę w porządku obrad w zakresie zdjęcia 
punktu 17 - Uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu, ale jednocześnie z uwagi 
na powiązanie z uchwałą tą także punktu 18 porządku posiedzenia dotyczącego Uchwały 
w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Powiatu 
Wrocławskiego.  
Zapowiedział też, że w następnej kolejności wniesie o uzupełnienie porządku XXIV Sesji o 
punkt w sprawie podjęcia Uchwały o powołaniu doraźnej Komisji Statutowej Rady PW. 
Jednocześnie Przewodniczący zaproponował, aby Komisja Statutowa wybrała swego 
Przewodniczącego z własnego grona.  
 
Następnie, po sprawdzeniu kworum, Przewodniczący poddał pod głosowanie zdjęcie z 
porządku obrad punktu 17: Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XXIX/251/10 Rady 
Powiatu Wrocławskiego z dnia 21 października 2010 r. w sprawie uchwalenia Statutu 
Powiatu Wrocławskiego oraz punktu 18: Uchwała w sprawie zasad i trybu 
przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Powiatu Wrocławskiego. 
Rada Powiatu Wrocławskiego jednogłośnie (24 głosami „za”) przegłosowała zdjęcie 
z porządku obrad punktu 17: Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XXIX/251/10 Rady Powiatu 
Wrocławskiego z dnia 21 października 2010 r. w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu 
Wrocławskiego oraz punktu 18: Uchwała w sprawie zasad i trybu przeprowadzania 
konsultacji z mieszkańcami Powiatu Wrocławskiego. 

 
Następnie Przewodniczący, na mocy przysługujących Mu uprawnień, zgłosił wniosek o 
uzupełnienie porządku obrad o Uchwałę w sprawie powołania doraźnej Komisji 
Statutowej Rady PW, po czym zarządził 2 minutową przerwę w celu wyboru 
Przewodniczącego Komisji Statutowej, aby od razu wskazać to w Uchwale. 
 
Po przerwie Przewodniczący poddał pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad o punkt: 
Uchwała w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady PW (jako punkt 17-ty) 
do opracowania zmian Statutu Powiatu Wrocławskiego. Do składu Komisji Statutowej podał 
Radnych: Michał Trębacz, Adam Orylski, Janusz Gargała, Waldemar Szczykutowicz 
oraz Barbara Kosterska.  
 
W związku z tym, że Radny M. Szczurowski opuścił salę obrad, w głosowaniu wzięło udział 
23 Radnych. 
W wyniku głosowania wniosek o uzupełnienie porządku obrad o punkt: Uchwała w sprawie 
powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Powiatu Wrocławskiego został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
W związku z tym, że Uchwała, zgodnie z zapisem Statutu PW, wymaga zaopiniowania przez 
Zarząd PW, Przewodniczący Rady ogłosił przerwę na uzgodnienie stanowiska Zarządu. 
  
Po przerwie Pan Starosta poinformował, że Zarząd PW pozytywnie zaopiniował projekt 
Uchwały ws powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Powiatu zaproponowany 
przez Pana Przewodniczącego Rady. 
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Przewodniczący R. Jaroń poinformował, że podstawę prawną stanowią zapisy Statutu 
Powiatu Wrocławskiego oraz art. 17 ustawy o samorządzie powiatowym, który mówi, 
że Rada ma prawo do tworzenia komisji doraźnych do określonych zadań.  
Następnie przypomniał skład Komisji Statutowej: p. Michał Trębacz, p. Waldemar 
Szczykutowicz, p. Adam Orylski, p. Janusz Gargała, p. Barbara Kosterska. Przewodniczącym 
Komisji, na podstawie uzyskanej informacji, jest p. W. Szczykutowicz. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie Uchwały. W głosowaniu wzięło 
udział 23 Radnych.  
Uchwała w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Powiatu Wrocławskiego 
została podjęta jednogłośnie. (23 głosy „za”). 
 
Przewodniczący R. Jaroń poprosił Komisję o przygotowanie stanowiska w terminie 4 dni 
przed planowaną na 11.10.18 r. Sesją Rady. 
 
Punkt 18. Uchwała w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji 
z mieszkańcami Powiatu Wrocławskiego. 
Uchwała zdjęta z porządku Sesji w punkcie poprzednim.  
 
Punkt 19. Interpelacje i zapytania Radnych. 
Głos zabrał Radny Wiesław Zając, który zgłosił zaniepokojenie sytuacją, jaka powstała w 
Gminie Długołęka na odcinku drogi Węgrów – Łozina, gdyż na przyległym terenie powstała 
kopalnia kruszywa, między Rzędziszowicami, a Ludwirzowicami. W chwili obecnej przez 
miejscowość Węgrów, Bierzyce, Łozina, w kierunku zjazdu na autostradę przemieszcza się 
dziennie ok. 8 – 10 samochodów wypełnionych kruszywem o tonażu powyżej 30 ton.  
Z informacji uzyskanych od mieszkańca Węgrowa wynika, że ktoś zdjął znak ograniczający. 
Sytuacja robi się niebezpieczna, zbliża się okres jesienno – zimowy, droga jest w złym stanie, 
podłoże pod nią nie jest odpowiednie do takiego tonażu. Przy ciągłym obciążeniu, droga ta 
zostanie zdewastowana do wiosny przyszłego roku. Wszyscy Starostowie i cały Zarząd 
włożyli wiele wysiłku, aby odcinek drogi Wrocław – Węgrów odbudować w różnych 
kolejach, zatem szkoda by było doprowadzić do jej degradacji.  
Ponadto Radny zwrócił się do osób zajmujących się melioracją. Mieszkańcy miejscowości 
Kamień zwracają uwagę na potok Topór, który od wielu lat jest zaniedbany. Lokalna 
społeczność naciska Sołtysa, który twierdzi, że monituje sprawę do Powiatu już od 4 miesięcy 
i do dnia dzisiejszego nie uzyskał żadnej odpowiedzi. Radny W. Zając poprosił, aby udzielić 
odpowiedzi i określić stan  potoku oraz to, czy w ogóle będzie brany pod uwagę 
w przyszłości, jeżeli chodzi o czyszczenie i konserwację.  
 
Przewodniczący poinformował, że swoboda działalności gospodarczej w niektórych 
miejscach Powiatu i gmin rodzi powstawanie różnych pomysłów na temat tworzenia baz 
transportowych oraz innych rzeczy w miejscach wśród mieszkańców. Mieszkańcy zgłaszają 
np., że powstała baza na terenie dawnej mleczarni. 
 



 

16 

 

Pan Wicestarosta W. Szczykutowicz poinformował, że odcinek drogi z Bierzyc do Węgrowa 
remontowany był dwuetapowo, do miejscowości, przez miejscowość i do końca Powiatu. 
Rzeczywiście zgadza się to, co powiedział Radny W. Zając, była nieczynna kopalnia 
w Rzędziszowicach i powstała nowa. W 2014r. droga ta została wspólnie z dofinansowaniem 
z Gminy Długołęka wyremontowana i od tego momentu, z uwagi na to, że odcinek nie ma 
w ogóle nośności, występuje zakaz poruszania się pojazdów powyżej 8 ton, a taki znak stoi 
przed granicą Powiatu oraz na wjeździe koło kościoła w Łozinie. Odcinkiem tym nie wolno 
poruszać się pojazdom o ładowności całkowitej powyżej 8 ton.  
Na terenie Powiatu występuje problem, jeżeli chodzi o przestrzeganie znaków przede 
wszystkim ograniczenia prędkości oraz zakazów wjazdów powyżej określonego tonażu. 
Dawniej Dyrektor Wydziału Dróg i Transportu miał uprawnienia i mógł zatrzymać pojazd na 
budowie, w trakcie budowy drogi, natomiast obecnie w grę wchodzi tylko współpraca 
z Policją. Nie ma możliwości wjazdu na tę drogę, ponieważ na dużym odcinku podłoże jest 
gliniaste i bardzo niestabilne w okresach jesiennych i wiosennych. Droga w tym czasie 
zwyczajnie rozjeżdża się.  
Jeśli chodzi o meliorację, sytuacja jest taka, że Zarząd dotuje spółki wodne gminne. To spółki 
gminne występują z wnioskami co do odcinków rowów, które chcą wyremontować. Jeśli 
chodzi o potok Topór, są to Polskie Wody, nie melioracja. Nie jest to rów Powiatu, ani 
Skarbu Państwa. Są też rowy, którymi zawiaduje Pan Starosta w imieniu Wojewody. Za 
potoki i rzeki odpowiadają Polskie Wody. 
 
Punkt 19. Wnioski i oświadczenia. 
 
Głos zabrał Radny Wiesław Zając, który zwrócił się do Pana Starosty z uwagi na to, że 
w ostatnich tygodniach w Gminie Długołęka przetacza się fala protestu poparta podpisami 
747 osób w miejscowościach Bielawa, Kamień, Borowa, Piecowice. Protest ma charakter 
listu otwartego do Wójta Gminy Długołęka. Sprawa dotyczy zamkniętego w 2011r. 
wysypiska odpadów w m. Bielawa z zakazem jego wznowienia do 2041 roku. Inwestycja 
planowana jest przez firmę Geotrans S.A. Firma zamierza przerabiać dziennie ok. 640 ton 
odpadów. Czytając raport, odnosi się wrażenie, że celowo pominięto pewne fakty, które 
rozmijają się z rzeczywistością. Do jego opracowania przyjęto błędne założenia, dlatego 
wydanie zgody na lokalizację takiego przedsięwzięcia w tym miejscu jest niedopuszczalne.  
Osobnym aspektem jest przewiezienie 100 tys. ton odpadów rocznie do Bielawy po drogach 
powiatowych. Przy założeniu transportu 8 tonowego, częstotliwość kursów w okolicach 
Bielawy wyniesie 1 samochód co 5 minut w godzinach od 8:00 do 16:00. Bielawa i okolice 
nie są przygotowane technicznie do takiego ruchu. 
Radny zaznaczył, że uczestniczył w spotkaniu protestacyjnym oraz w wizji lokalnej przy 
wysypisku. W pełni popiera protest i oświadcza, że jest przeciwny lokalizacji inwestycji 
w Bielawie, tak, jak okoliczni mieszkańcy Bielawy, Kamienia, Piecowic, Borowej podpisani 
pod listą. Radny w imieniu własnym oraz grupy protestującej złożył zapytanie na piśmie do 
Pana Starosty, czy wyda zgodę na otwarcie nowego wysypiska odpadów na powierzchni 
3 tys. m2 o przerobie 640 ton dziennie, na wcześniej zamkniętym wysypisku, nad którym nikt 
od dłuższego czasu nie prowadzi nadzoru rzeczywistego.  
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Przewodniczący Rady dodał, że sprawa jest istotna z punktu widzenia tak dużej liczby osób  
wśród lokalnej społeczności. 
Ponadto Przewodniczący przypomniał, iż wszelkie zapytania i wnioski składa się 
za pośrednictwem Biura Rady. 
 
Radnym PW zostały rozdane oświadczenia o dochodach z tytułu pełnienia funkcji radnego. 
Wskazana na nich kwota potrzebna będzie do zawarcia jej w oświadczeniu majątkowym 
składanym na koniec kadencji. 
 
Punkt  20. Zamknięcie XXIV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego.  
 
Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 11.50 Przewodniczący Rady zamknął XXIV 
Sesję Rady Powiatu Wrocławskiego.  
Jednocześnie Przewodniczący przypomniał raz jeszcze o terminie kolejnej Sesji planowanej 
na dzień 11 października 2018 r.  
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